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Järva valla 44. A. H. 
Tammsaare kirjandus-
preemia võitis Kristiina 
Ehin oma üheksanda 
luulekoguga „Janu on 
kõikidel üks“, mille es-
maesitlus oli läinud aas-
ta 3. juulil Vargamäel.

Tammsaare kirjanduspree-
mia žürii tegi küll üksmeelse, 
aga mitte üllatava otsuse, sest 
see teos pälvis juba eelmise aas-
ta jooksul ohtralt tunnustust ja 
tähelepanu.

„Kui otsida tänapäeva eesti 
luuletajate seast ideaalse naise 
kuju, ajastu vaimule vastavat 
naisluuletajat, siis jääb pilk ko-
hemaid pidama Kristiina Ehini 
peale. Tuntud, lugupeetud, esin-
dab õigeid väärtusi. Poliitiliselt 
tundlik ja tegusa loomuga, tark. 
Süda on õige koha peal. Samuti 
on Ehin aastate jooksul mitmeti 
väljendanud hoolt eesti keele pü-
simise pärast, omakeelse kultuu-
ri ja teaduse elujõulisuse pärast.

Kirjanduspreemia auhind 
ei lähe üksnes teosele, vaid ka 
autorile, kes on oma tekstidest 
lahutamatu. Lugeda luulet looja 
maist kuju silme ette manamata 
on sama hästi kui võimatu,“ on 
tema kohta kirjutatud.

Olulist osa nii Tammsaare 
kui ka Ehini loomingus män-
givad meeste ja naiste suhted 

ning arutlemine armastuse ürgse 
sügavuse ja ürginimlikkuse üle. 
Kuigi kahe kirjaniku loometeed 
lahutab sajand, on nende tee-
mad üldinimlikud ning sellena 
ajast aega kõnetavad. Ehk öel-
des Ehini sõnadega: „/.../ Meis 
voolavad täna ja hommegi veel 
Armastusjõgi ja Styx Me karda-
me ühtmoodi... joome teed Janu 
on kõikidel üks“.

Žürii liige, Aravete keskkooli 
õpetaja Kadri Kaarlep ütles, et 
talle meeldis Ehini teose puhul 
see, kuidas autor võtab oma 
luuletustega kokku eesti mehe 
ja naise olemuse ja olemise ilu, 
võlu ja valu. „See, kuidas ta juuli 
algul Vargamäel raamatuesitlusel 
neid ette kandis, kõnetas. See, 

kuidas ta neid jutte rääkis, sobis 
sinna nii hästi,“ ütles Kaarlep ja 
meenutas, kuidas ta siis abikaa-
sale sosistas, et just see raamat 
sobiks nii hästi Tammsaare au-
hinda saama. 

Kaarlep õpetab Aravete 
keskkooli kümnendas klassis 
ka kirjandust. „Olen seal seda 
luulekogu paar korda kasutanud, 
näiteks siis, kui meil oli teemaks 
ühiskonnakriitilisus – Ehinil 
on luuletus, millega ta pöördub 
peaministri poole („Hädaabikõ-
ne peaministrile“),“ ütles Kaar-
lep. „See on ka hea õppematerjal, 
et rääkida tsensuurist ehk sellest, 
kuidas autorid pidid vanasti oma 
mõtteid ja ühiskonnakriitilisust 
ridade vahele peitma. Siis on nii 

hea võtta see luulekogu ja näida-
ta, et enam ei pea seda tegema.“

Teine hindaja, Koigi kooli di-
rektor Annela Ojaste arutles, et 
kui ei teaks, kes Ehin on, võiks 
arvata, et need luuletused on kir-
jutanud vana naine. „Igas reas on 
elukogemust ja südametarkust, 
mida ei peaks nii noorel inime-
sel veel olema,“ arvas ta.

Järva vallaraamatukogu ju-
hi Karmen Velitschinsky sõnul 
kangastub Kristiina Ehini luu-
let lugedes tema kuju silme ees. 
„Tema luulekogu käsitleb samuti 
neid olulisi teemasid, mis olid 
Tammsaare loomingus: oma 
maa ja rahva tunnetus, kultuu-
ri juured, ajalugu, inimlikkus. 
Ta on võtnud selle kõik kokku 

Kirjanduspreemia 
pälvinud teost esitleti 
esmalt Vargamäel

lihtsalt ja selgelt. See paneb mõt-
lema ka enda lugudele – meil 
kõigil on need lood olemas,“ 
ütles ta ja lisas, et raamat koos 
fotovalikuga moodustab imelise 
terviku. „Kaunis raamat.“

Ka Velitschinsky meenutas 
raamatu esitlust Vargamäel. 
„Ehini sõnul oli see selle luule-
kogu esimene avalik esitlus. Oli 
õhtune aeg ja supersoe ilm. Päi-
ke loojus heinamaa taha ja tema 
oli seal oma luuletustega Silver 
Sepa muusika saatel... See kõik 
sobis sellesse hetke nii hästi. See 
oli pärast jubedat kevadet nagu 
esimene sõõm värsket õhku.“

Paarikümne teose seast valiti 
sel aastal hindamiseks välja viis 

väga eriilmelist teost: Ain Küti 
„Kuldse medaljoni mõistatus", 
Mihkel Muti „Mägrad hernes“, 
Vahur Afanasjevi „Õitsengu 
äärel", Ira Lemberi „Tütarlaps 
maalilt“ ja Kristiina Ehini „Janu 
on kõikidel üks“.

Kirjanduspreemia žüriisse 
kuulusid Reelika Räim, Alli-
ka Jüris, Kaja Leidtorp, Kadri 
Kaarlep, Arnika Tegelmann, Erik 
Vilbu, Karmen Velitschinsky, 
Annela Ojaste ja Jane Kiristaja.

Preemia, mille suurus on 
1500 eurot, ja purk Anton Han-
seni lemmikut, õuna-pohlamoo-
si, antakse Kristiina Ehinile kätte 
24. veebruaril kell 14 Albu rah-
vamajas Eesti Vabariigi aasta-
päeva aktusel. 

Tava kohaselt teatatakse kirjanduspreemia võitja nimi enne Tammsaare rahvamatka 
Järva-Madise Wallamaja trepilt. Sel korral tegi seda Järva Vallaraamatukogu juht Kar-
men Velitschinsky.

Kristiina Ehin oli ise hindajate seas läinud sügisel Kalju 
Lepiku luulevõistlusel Koerus.  Foto: Eva Linno
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Järva valla teeninduskeskused 
ja -punkt on külastajatele suletud. 
Palume kodanikel toimingud ja päringud 
teha telefoni või e-kirja teel või veebis.

Vallavanem Arto Saar 525 7373 
Arto.Saar@jarva.ee 
Abivallavanem (Koeru teeninduskeskus)
Toomas Tammik 5307 1685 Toomas.
Tammik@jarva.ee 
Abivallavanem (Järva-Jaani 
teeninduskeskus) Tiina Oraste 505 3525 
Tiina.Oraste@jarva.ee 
Sekretär (Järva-Jaani teeninduskeskus) 
Inga Riik 38 63 377, 5341 3625 
Inga.Riik@jarva.ee 
Sekretär (Ambla teeninduspunkt) Tea Loodis 
383 4038, 5343 7580 Tea.Loodis@jarva.ee 
Sekretär (Aravete teeninduskeskus) Ene Ott 
38 20 500, 514 0701 Ene.Ott@jarva.ee 
Sekretär (Koeru teeninduskeskus) Elle Saks 
38 46 300, 5347 8666 Elle.Saks@jarva.ee 

Arenduse peaspetsialist Teele Kukk 5326 
7903 Teele.Kukk@jarva.ee 
Arendusspetsialist Ilme Kukk 5343 6326 
Ilme.Kukk@jarva.ee 
Avalike suhete peaspetsialist Maarja Kauge 
5854 5190 Maarja.Kauge@jarva.ee 
Vallalehe toimetaja  Arnika Tegelmann 517 
5929 Arnika.Tegelmann@jarva.ee 
Piirkonnajuht (Albu–Ambla) Kuldar Tammik 
5533988 Kuldar.Tammik@jarva.ee 
Piirkonnajuht(Imavere–Koigi) Kaido Krause 
5551  4966 Kaido.Krause@jarva.ee 
Piirkonnajuht (Järva-Jaani–Kareda) Veiko 
Kurim 5307 0895 Veiko.Kurim@jarva.ee 
Piirkonnajuht (Koeru) Alari Teppan 5302 
5975 Alari.Teppan@jarva.ee 
Spordi ja rahvatervise spetsialist Jaak 
Tammik 5814 5847 Jaak.Tammik@jarva.ee 
Hariduse peaspetsialist Anneli Eesmaa 
5306 1650 Anneli.Eesmaa@jarva.ee 
Noorsootöö spetsialist Aune Suve-Kütt 5380 
1344 Aune.Suve-Kutt@jarva.ee 
Kultuuritöö spetsialist Ülle Müller 515 2775 
Ylle.Myller@jarva.ee 

Majandusosakond
Ehituse ja planeeringute peaspetsialist 
Signe Siil 5346 7235 Signe.Siil@jarva.ee 
Ehituse peaspetsialist Gilmar Krživets 5301 
3480 Gilmar@jarva.ee 
Maastiku- ja heakorraspetsialist Merike Kont 
5192 0267 Merike.Kont@jarva.ee 
Keskkonna peaspetsialist Mart Kont 5307 
1790 mart.kont@jarva.ee
Maakorralduse peaspetsialist Mati Tatrik 510 
9734 Mati.Tatrik@jarva.ee 
Maakorralduse spetsialist Lia Pärna 506 
2224 Lia.Parna@jarva.ee 
Hanke- ja kinnisvara peaspetsialist Meelis 
Kivi 507 0144 Meelis.Kivi@jarva.ee 
Vallavara spetsialist Valdur Permanson 512 
7569 Valdur.Permanson@jarva.ee 
Teede spetsialist Helle Salum 5307 0303 
Helle.Salum@jarva.ee 
Järelevalvespetsialist Jessy Kirsipuu 5330 
9385 Jessy.Kirsipuu@jarva.ee 
Elektrispetsialist Valdor Malva 5307 1980 
Valdor.Malva@jarva.ee 

Sotsiaalosakond
Sotsiaalosakonna juhataja(Ambla 
teeninduspunkt) Katre Mägi 5347 3327 
Katre.Magi@jarva.ee 
Sotsiaaltöö peaspetsialist (Järva-Jaani, 
Kareda ja Koigi teeninduskeskus) Gerli 
Soondra 5822 8027 Gerli.Soondra@jarva.ee 
Sotsiaaltöö spetsialist (Ambla 
teeninduspunkt, Aravete ja Imavere 
teeninduskeskus) Natalia Medvedeva 512 
7480 Natalia.Medvedeva@jarva.ee 
Sotsiaaltöö spetsialist (Koeru 
teeninduskeskus) Andres Ojanurm 5559 
3686 Andres.Ojanurm@jarva.ee 
Sotsiaaltöö spetsialist (Koeru 
teeninduskeskus) Lille Tammik 522 3186 
Lille.Tammik@jarva.ee 
Sotsiaaltöö spetsialist (juhtumikorraldaja) 
Andra Turro 5333 4116 Andra.Turro@jarva.ee 
Lastekaitse peaspetsialist (vanemliku 
hoolitsuseta, abivajavad ja hädaohus olevad 
lapsed ja puudega lastega pered) Eneken 
Savi 5329 2756 Eneken.Savi@jarva.ee 

Volikogus
28. jaanuaril toimus Albu 

rahvamajas Järva Vallavolikogu 
2021. aasta esimene istung. Is-
tung toimus hübriidversioonis, 
ehk toimus ülekanne läbi Teamsi 
keskkonna.

Istungist võtsid osa 20 Järva 
Vallavolikogu liiget, puudus üks 
volikogu liige.

Istungil osalesid lisaks voli-
koguliikmetele 15 vallavalitsuse 
teenistujat.

Jüri Ellram andis volikogu 
esimehele üle umbusaldamise 
avalduse Järva Vallavolikogu 
aseesimehele Rünno Lassile, 
mille oli allkirjastanud 11 voli-
kogu liiget.

Kinnitati 20 poolthäälega all-
järgnev päevakord:

1. Järva Vallavolikogu 24. mai 
2018 määruse nr 21 „Järva valla 
fi nantsjuhtimise kord“ muutmi-
ne, 2. lugemine

2. Välireklaami paigaldamise 
kord Järva vallas, 2. lugemine

3. Reklaamimaksu kehtesta-
mine, 1. lugemine

4. Loa andmine põllumajan-
dus- ja metsamaad sisaldavate 
kinnisasjade omandamiseks

5. Audiitori määramine
6. Loa andmine hangete kor-

raldamiseks
7. Kingi vastuvõtmine
8. Järva Vallavalitsuse struk-

tuuri ja teenistuskohtade koos-
seisu kehtestamine

9. Lisatasu määramine
10. Järva Vallavolikogu 

keskkonnakomisjoni koosseisu 
muutmine

11. Volikogu ja valitsuse tea-
ted

11.1. Informatsioon koroo-
naviiruse levikust Järva vallas

 

Päevakorrapunkt 1
Järva Vallavolikogu 24. mai 

2018 määruse nr 21 „Järva valla 
fi nantsjuhtimise kord“, 2. luge-
mine.

Arenduse peaspetsialist an-
dis ülevaate määruse eelnõust. 
Järva valla kaasavat eelarvet on 
rakendatud kaks aastat, seetõttu 
oleks vajalik täpsustada kaasava 
eelarve menetluse protsessi.

Otsustati: võtta vastu määrus 
nr 1 „Järva Vallavolikogu 24. mai 
2018 määruse nr 21 „Järva valla 
fi nantsjuhtimise kord“ muutmi-
ne“ (16 poolt, 2 erapooletut, 2 
volikogu liiget ei hääletanud).

 
Päevakorrapunkt 2

Välireklaami paigaldamise 
kord Järva vallas, 2 lugemine.

Määrusega kehtestatakse nõu-
ded välireklaami avalikustamise 
viisile ja kohale Järva valla haldus-
territooriumil. Reklaami paigal-
damisel peab lähtuma reklaami-
seadusest, liiklusseadusest ja kee-
leseadusest tulenevatest nõuetest.

Järva valla abivallavanem tegi 
ülevaate määruse eelnõust ning 
andis teada, et kõikide ettepa-
nekutega, mis tehti, on määruse 
eelnõus arvestatud.

Otsustati: võtta vastu määrus 
nr 2 „Välireklaami paigaldamise 
eeskiri Järva vallas“ (18 poolt, 0 
vastu, 2 erapooletut).

 
Päevakorrapunkt 3

Reklaamimaksu kehtestami-
ne, 1 lugemine

Finantsjuht andis ülevaate 
eelnõust, mille kohaselt keh-
testatakse reklaamimaks Järva 
valla haldusterritooriumil. Mak-
sumäär on 10 eurot ühe ruut-
meetri reklaamipinna eest ühes 

kuus. Reklaamipinna suurust 
arvestatakse täisruutmeetrites, 
ümardades selle väärtuse suu-
remaks. Reklaami paigaldami-
sel kuust lühemaks perioodiks 
rakendatakse kuu maksumäära.

Otsustati: suunata eelnõu 
teisele lugemisele, muudatuset-
tepanekud esitada 1. märts 2021 
kella 12.00.

 
Päevakorrapunkt 4

Loa andmine põllumajandus- 
ja metsamaad sisaldavate kinni-
sasjade omandamiseks.

Maakorralduse spetsialist 
tutvustas eelnõu, mille koha-
selt esitas Maaelu Edendamise 
Sihtasutus Järva Vallavalitsusele 
30.11.2020 taotluse Järva vallas 
Aktsiaseltsile Pajusi ABF kuu-
luvate Muru kinnistu ja Siimu 
kinnistu ning Kalamaa kinnis-
tu omandamiseks. Taotletavate 
kinnistute kogupindala on 123,6 
ha, millest haritavat maad 95,01 
ha ja 25,22 ha metsamaad.

Otsustati: võtta vastu otsus 
nr 1 „Loa andmine põllumajan-
dus- ja metsamaad sisaldavate 
kinnisasjade omandamiseks“ (20 
poolt, 0 vastu, 0 erapooletut).

 
Päevakorrapunkt 5

Audiitori määramine
Finantsjuht selgitas eelnõu. 

Vastavalt audiitortegevuse sea-
dusele on raamatupidamise 
aastaaruande audit kohustuslik 
igale kohaliku omavalitsuse ük-
susele ning leping raamatupida-
mise aastaaruande kohustusliku 
auditi tegemiseks sõlmitakse vä-
hemalt kaheks aastaks.

Otsustati: võtta vastu otsus 
nr 2 „Audiitori määramine“ (20 
poolt, 0 vastu, 0 erapooletut).

 Päevakorrapunkt 6
Loa andmine hangete korral-

damiseks
Haldusspetsialist tutvustas 

eelnõu, mille kohaselt Järva Val-
lavolikogu kinnitas alljärgnevat 
otsust:

1. Lubada Järva Vallavalitsu-
sel kuulutada välja hange Koigi 
Kooli puhastusteenuse osutaja

leidmiseks, lepingu kestusega 
kuni 01.07.2023.

2. Lubada Järva Vallavalitsu-
sel kuulutada välja hange Ima-
vere Põhikooli II korruse

renoveerimistööde tegija leid-
miseks.

3. Lubada Järva Vallavalitsu-
sel kuulutada välja hange Imave-
re–Paia risti kergliiklustee

projekteerimiseks.
4. Lubada Järva Vallavalitsu-

sel kuulutada välja hange Ambla 
kultuurimaja küttesüsteemi

uuendamiseks.
5. Lubada Järva Vallavalit-

susel kuulutada välja hange 21 
tahvelarvuti rentimiseks, lepingu

kestusega kuni 4 aastat.
6. Lubada Järva Vallavalitsu-

sel kuulutada välja hange nelja 
videokonverentsi seadme ren-
timiseks.

7. Lubada Järva Vallavalitsu-
sel kuulutada välja hange Neitla 
karjääri vastutava spetsialisti

leidmiseks tähtajaga ku-
ni kaevandamisloa lõpuni 
27.01.2025.

Otsustati: võtta vastu otsus nr 
3 „Loa andmine hangete korral-
damiseks“ (20 poolt, 0 vastu, 0 
erapooletut).

 
Päevakorrapunkt 7

Kingi vastuvõtmine
Vallavara spetsialist tutvus-

tas eelnõu, mille kohaselt Järva 

Vallavalitsusele laekus avaldus 
sooviga kinkida Järva vallale 
valla kodaniku omandis olev 
korteriomand, mis asub aadres-
sil Järva maakond, Järva vald, 
Järva-Jaani alev.

Otsustati: võtta vastu otsus 
nr 4 „Kingi vastuvõtmine“ (20 
poolt, 0 vastu, 0 erapooletut).

 
Päevakorrapunkt 8

Järva Vallavalitsuse struktuuri 
ja teenistuskohtade koosseisu 
kehtestamine

Vallavanem tutvustas eelnõu.
Järva vald moodustus 2017. 

aastal 7 omavalitsuse ühinemi-
sel ning kolme tegutsemisaas-
ta jooksul pole ametiasutuse 
struktuuris muutusi toimunud.  
Struktuurimuudatuse eesmär-
giks on korrastada ametiasutuse 
struktuuri ning viia see vajadus-
tega kooskõlla. Antud muuda-
tustega muutub ametiasutuse 
töö efektiivsemaks ning ka ma-
janduslikult otstarbekamaks. 
Antud struktuurimuudatused 
on tehtud koostöös abivallavane-
mate, vallasekretäri, fi nantsosa-
konna juhataja, sotsiaalosakon-
na juhataja ning arenduse pea-
spetsialistiga. Muudatused on 
leidnud heakskiidu juhtkonnas.

 
Vallavolikogu liige Eesti 

Konservatiivsest Rahvaerakon-
nast esitas volikogule kirjaliku 
ettepaneku muuta eelnõu lisas 
„Teeninduskoha jaotus ameti- 
või töökohaks“ muuta struk-
tuuriüksuseta ja vallavanema 
otsealluvuses piirkonnajuhtide 
teenistuskoha jaotuses töötaja 
ametnikuks (15 poolt, 4 vastu, 
1 erapooletu).

Otsustati: võtta vastu otsus nr 
5 „Järva Vallavalitsuse struktuuri 

ja teenistuskohtade koosseisu 
kehtestamine“ (16 poolt, 0 vastu, 
4 erapooletut).

 
Päevakorrapunkt 9

Lisatasu määramine
Vallavanem tutvustas eelnõu.
Otsustati: võtta vastu otsus 

nr 6 „Lisatasu määramine“ (15 
poolt, 4 vastu, 1 volikogu liige ei 
viibinud saalis).

 
Päevakorrapunkt 10

Järva Vallavolikogu kesk-
konnakomisjoni koosseisu 
muutmine.

 
Keskkonnakomisjoni esimees 

selgitas eelnõu sisu. Keskkonna-
komisjoni liikmed Kaido Krause 
ja Anneli Piirsalu esitasid aval-
dused sooviga vabastada neid 
komisjoni liikme kohalt. Komis-
joni liikmeteks kinnitati Elmar 
Luha ja Külli Majori.

 
Otsustati: võtta vastu ot-

sus nr 7 „Järva Vallavolikogu 
keskkonnakomisjoni koosseisu 
muutmine“ (18 poolt, 0 vastu, 
0 erapooletut). Elmar Luha ei 
osalenud hääletamisel.

 
11.1 Informatsioon koroo-

naviiruse levikust Järva vallas.
Vallavanem andis ülevaate 

olukorrast Järva vallas seoses 
koroonaviiruse levikuga.

 
11.2 Informatsioon õpilas-

transpordist.
Vallavanem selgitas õpilas-

transpordiga seotud probleeme.

Kokkuvõtte koostas avalike su-
hete peaspetsialist Maarja Kauge.
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Järva vald sai eelmisel 
aastal KredExist lam-
mutustoetust viiele ob-
jektile kokku 279 000 
eurot, kuid hangete 
tulemusel on tööd 
neljal objektil läinud 
plaanitust oluliselt 
odavamaks. 

Esimese objekti, kaheksa 
korteriga kahekorruselise elamu 
lammutamiseks Laimetsa külas 
kulus kuus tööpäeva (pildil). 

Järva valla ehituse peaspet-
sialist Gilmar Krživets ütles, et 
kunagi oli selles majas tulekahju 
ja see seisis juba aastaid tüh-
jana. „Tööde eeldatav hind oli 
30 000 eurot, kuid  riigihan-
ke käigus läks see palju oda-
vamaks (vt KredExi toetused 
allpool). Huvilisi oli palju. Töid 
tegi osaühing Lammutusmehed 
ja nendele kulus koos käibe-
maksuga 9800 eurot, millest 
omavalitsus maksab 10% ja 
KredEx 90%,“ selgitas Krživets. 
„Lammutaja peab meile esita-
ma jäätmetõendid selle kohta, 
kuhu ta eterniidi, metalli ning 
puidu- ja kivimaterjali viib, et 
ta neid metsa vahele ei poetaks. 
Näiteks kivimaterjali viisid nad 
Põltsamaale, kus seda võetakse 
vastu juba aastaid ja kasutatakse 
tulevases suusakeskuses suusa-
mäe ehituseks.“

Tööd käivad ka Peetris ja 
Ämbras ning peaksid valmis 
saama veebruari esimese nädala 
lõpuks. „Peetris lammutatakse 
soojustrass, korsten ning küt-
tehoidla, Ämbras küttehoidla. 
Parima pakkumise tegi taas OÜ 

Lammutusmehed. Tööd mak-
savad Peetris ja Ämbras koos 
käibemaksuga kokku 19 800 
eurot,“ ütles Krživets.

Vallavara spetsialist Val-
dur Permanson lisas, et Peetri 
katlamaja hoone tehakse seest 
tühjaks. „Aastatega on sinna 
kogunenud igasugust kraami. 
Koristame selle ära ja loodame 

hoone maha müüa – paar hu-
vilist on olnud,“ ütles ta.

Veebruari lõpuks peaks Jär-
va-Jaani alevipildist olema ka-
dunud vana ühiselamu aadressil 
Lai tänav 2, mille lammutamine 
algas 4. veebruaril. Ka seal teeb 
töid OÜ Lammutusmehed ja 
tööd maksavad plaanitud 50 000 
euro asemel vaid 16 400 eurot. 

Järva valla teede spetsialist 
Helle Salum ütles, et sel kuul 
pannakse Järva-Jaani tervisemaja 
parkla ajutiselt kinni. „Palun ka 
maja ette mitte parkida ja võima-
lusel tulla tervisemajja jalgsi või 
parkida lasteaia parklasse. Ohtlik 
ala ümbritsetakse lammutusetöö-
de ajaks aedadega,“ ütles ta.

Ala tuleb veel planeerida, 
kuid suure tõenäosusega raja-
takse sinna parkla, mis teenin-
daks nii tervisemaja, lasteaia kui 
ka Järva-Jaani vanatehnika muu-
seumide keskuse külastajaid.

Küsimusele, miks plaanib 
vald Aravete katlamaja, korstna, 
masuudimaja ja mahutipargi 
lammutada, vastas Järva abi-
vallavanem Toomas Tammik, 
et nii nagu teistes Järva valla 
piirkondades, on ka Aravetel 
Järva vallale kuuluvat nõuko-
gudeaegset kinnisvara, mis on 
täielikult amortiseerunud ning 
risustab piirkonna ilmet. „Lam-
mutamise eesmärk on vabaneda 
ebavajalikust kinnisvarast, luua 
paremat elukeskkonda ja suu-
rendada turvalisust – tihti pa-
kuvad taolised hooned noortele 
huvi, kuid teinekord võib olla 
hoone seisukord ohtlik,“ ütles 
ta. „Lammutustööde eelarveks 
oleme Aravetel planeerinud 
180 000 eurot, millest 90% sai-
me toetusena KredExilt.“

Vallavara spetsialist Valdur 
Permanson täpsustas, et lam-
mutustööde hange kuuluta-
takse välja veebruari jooksul ja 
töödega loodavad nad Aravetel 
alustada pärast kütteperioodi 
lõppu. Permansoni hinnangul 
on lammutamist vajavaid hoo-
neid Järva vallas veelgi, kuid 
enne tuleb selgeks saada oman-
diküsimused.

Rahvusooper 
Estonia poistekoori
meeskvintett

Sandra 
Nurmsalu

Rauno 
Pella

Kait
Tamra

20. veebruaril kell 18 PÄINURME 
RAHVAMAJAS Eesti Vabariigi 103. 
aastapäeva kontsert. Esineb Kait Tamra

24. veebruar kell 11 Eesti Vabariigi 
aastapäeva jutlus Järva Peetri kirikus ja 
kell 12 Müüsleri ausambamäel

24. veebruaril kell 11 Järva-Jaani kirikus iseseisvuspäeva 
jumalateenistus. Jumalateenistusele järgneb protsessioon ja 
mälestushetk vabadussõjas langenute ausamba juures

24. veebruar kell 12 Eesti Vabariigi 103. aastapäeva palvus 
Ambla Maarja kirikus. Kell 12.30 järgneb lillede ja küünalde 
panek ausambale

24. veebruar kell 13 Eesti Vabariigi 103. aastapäeva palvus 
Koeru kirikus, järgneb lillede ja küünalde panek vabadussõjas 
langenute ausamba jalamile

24. veebruaril kell 13 Eesti vabariigi 103. aastapäeva 
jumalateenistus Järva-Madise kirikus. Kell 13.30 mälestushetk 
vabadussõja ausamba juures Järva-Madisel

24. veebruar kell 14 ALBU RAHVAMAJAS 
A. H. Tammsaare nimelise Järva valla 
kirjanduspreemia kätteandmine ja Eesti Vabariigi 
103. aastapäeva kontsert. 
Esinevad Sandra Nurmsalu ja Rauno Pella

25. veebruar kell 19 JÄRVA-JAANI 
KULTUURIMAJAS kontsert „Ilusat Vabariigi 
aastapäeva!“. Esineb Rahvusooper Estonia poistekoori 
meeskvintett. Pilet 5 €

25. veebruar kell 18 IMAVERE RAHVAMAJAS 
Eesti Vabariigi 103. aastapäeva kontsertaktus. 
Imavere Nutikate Laste Fond jagab stipendiume

Kell 13 
jumalateenistus Järva-Madise kirikus

Kell 13.30 
mälestushetk vabadussõja 
ausamba juures Järva-Madisel

Kell 14
Albu rahvamajas Järva valla 
44. A. H. Tammsaare nimelise 
kirjanduspreemia üleandmine 
ja Eesti Vabariigi 103. aastapäeva kontsert

Esinevad:  
Sandra Nurmsalu / vokaal
Rauno Pella / kitarr

Kontserdisarja korraldab:

Janne Suits – rootsi nyckelharpa, laul; Kristi Kool – eesti lõõts, laul
jäätist saab ka!

Pilet 7 eur, 5 eur (sooduspilet: 
pensionär, gümnasist)

Lapsed põhikooli lõpuni tasuta. 
Tule kuulama! Mask ette!

Lammutada on 
plaanitust oluliselt odavam

Järva vald sai KredExist 
lammutustoetust viiele ob-
jektile kokku 279 000 eurot. 
Lammutatavad objektid on: 
• kaheksa korteriga korte-
relamu aadressiga Mäeot-
sa, Laimetsa küla, tööde 
eeldatav hind 30 000 eurot, 
toetus 27 000 eurot; 
• soojustrass, korsten ning 
küttehoidla aadressiga 
Kooli tn 6, Peetri alevik, 
tööde eeldatav hind 34 400 
eurot, toetus 30 960 eurot; 

• küttehoidla aadressiga 
Küttelao, Ämbra küla, töö-
de eeldatav hind 15 600 
eurot, toetus 14 040;
• ühiselamu aadressiga Lai 
tn 2, Järva-Jaani alev, töö-
de eeldatav hind 50 000, 
toetus 45 000;
* Aravete katlamaja, kors-
ten, masuudimaja ja mahu-
tipark aadressiga Piibe mnt 
18, Aravete alevik, tööde 
eeldatav hind 180 000 eu-
rot, toetus 162 000 eurot.
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Jõulupidu Albu koolis sedapuhku ei peetud, kuigi see oli 
plaanitud ja ette valmistatud suurejoonelise galana. Kingi-
tuseta õpetajad aga ei jäänud – kaks kolleegi, pikapäeva-
rühma õpetaja Minna Mänd ja huvijuht Elen Pent, heegel-
dasid õpetajaperele mütsid, millel kooli tulevane logo. Müt-
si seest leidis iga õpetaja südamekujulise piparkoogi.
„Logol on väga sümboolne tähendus: kõige all on ava-
tud raamat, kolm värvilist õielehte on Albu kool ning 
Ahula ja Albu lasteaiad. Värvilised seepärast, et me ole-
me kõik erinevad,“ tutvustas kooli õppejuht Tiia Mänd 
tuttuut logo.
Mütse valmis kokku 38! „Kolme maja peale meid nii pal-

ju ongi,“ ütles Tiia Mänd. „Heegeldamine on Minnale 
tavapärane tegevus, ta ütles, et jõuab päevas teha 
kolm mütsi ja pole sellega hommikust õhtuni rakkes. 
Elenile on heegeldamine teraapia.“
Tiia Männi sõnul hoiavad nad oma kollektiivis head 
suhtlemiskultuuri, et kõik tunneksid – nad on hoitud ja 
tähtsad. „Mütsid on erinevad. See on minu meelest nii 
tore, et Elen ja Minna mõtlesid iga mütsi heegeldades 
kolleegile, kellele see võiks sobida,“ ütles ta ja lisas, et 
kõige toredam on see, et kõik õpetajad kannavad neid. 
„Oleme nüüd kõik ühe mütsi all või siis tõmbasime kõi-
gile mütsi pähe.“

EKRE Järva valla osakond

Ilusat Eesti Vabariigi
          aastapäeva!

ARNIKA TEGELMANN

Järvamaa noortekogu ja 
Järvamaa omavalitsuste liit on 
viimased kuus aastat tunnus-
tanud noorsootöö valdkonna 
tublimaid ja silmapaistvamaid. 
Järvamaa noorsootöö tunnus-
tussündmus Aasta Tähed 2020 
leidis sel korral aset erakordselt 
ja innovaatiliselt – veebiülekan-
de vahendusel. 

Ühe tunnustuse pälvisid ka 
Järva valla noored. Aasta hu-
viring on Albu noortekeskuse 
korvpalliring, mis on üks popu-
laarsemaid huviringe piirkonnas. 
Huviringist on välja kasvanud 
kogukond, kus pingutatakse ühi-
selt eesmärkide saavutamiseks.

Albu noortekeskuse juhendaja 
Elen Pent ütles, et korvpallirin-
gil läheb neljas aasta ja see on 
väga-väga popp. „Grupid on nii 
täis, et juurde ei mahu. Septemb-
rist alustasime ka Aravetel, nii 
et kokku on 56 osalejat. Alusta-
sin üksinda, kuna kogukonnas 
polnud eestvedajat. Kaks aastat 
tagasi võtsin kampa ka oma poja 
Cevini, kes nüüd trenne annab, 
mina organiseerin ja asendan. 
Cevin on Albu kooli vilistlane, 
spordifänn ja annab sellest õp-
peaastast Albu koolis ka kehalise 
kasvatuse tunde. Töötame Paide 
korvpalliklubi Seitse all. Treenin-
gud on kolmel päeval nädalas, 
kusjuures päevas on kaks trenni: 
enne väiksemad, 1.–5. klass, siis 

suured, 6.–9. klass. Ja kui piiran-
gud lõdvenevad, käime Paides 
kõigi korvpalliklubi noortega 
koosmängudel. Võistlustel ka. 
Meie grupist on välja kasvanud 
neli hästi tugevat mängijat, kes on 
teinud endale korvpallimängija 
litsentsi ja osalevad Eesti meist-
rivõistlustel. Paidest on neid ka, 
koos nendega panime tiimi kok-
ku. Aga nemad ei saa enam ko-
halikel võistlustel osaleda, “ ütles 
Elen ja kiitis kõiki korvpallinoori. 
„Nad on nii tublid, et lihtsalt peab 
trenni neile huvitavaks tegema. 
Järva vald on meid palju toetanud 
huvihariduse rahaga, lastele on 
treeningud tasuta.“

Sellest trennist kasvas väl-
ja ka Järva valla noorte korv-

pallipäev 20. augustil (pildil), 
mida on peetud kahel aastal. 
„Eelmisel aastal oli siin palju 
noori ka Paidest ja Türilt ning 
meie tarbeks on selle päeva alati 
broneerinud ka treener Howard 
Frier,“ ütles Pent.

Nominendid aasta huvirin-
gi kategoorias olid lisaks Albu 
noortekeskuse korvpalliringi-
le Kaarel Kallase orienteeru-
mistreeningud, rahvatantsu-
rühm Keerutajad, Minifi rma 
La´truff e, Hillar Hanssoo põ-
hikooli malering ja Paide Teat-
ri stuudio. Konkurendid olid 
Eleni sõnul tugevad, auhinda 
käis vastu võtmas Cevin. „Jalg 
võbises ja käsi värises,“ teadis 
Elen öelda.

Albu korvpalliring on parim!

Aravete kandi MTÜ-de juhid kutsuvad asutama seltsingut Ara-
vete  KOGUKOND, mis koondab Aravete kanti kuuluvaid tegusaid 
inimesi, kes soovivad panustada ja kaasa rääkida meie piirkonna 
arengus ning seada ühiseid eesmärke tulevikuks.

Külakogukonnal on võimalus kaasa rääkida ja teha otsuseid oma 
eluvaldkonda ja piirkonda puudutavates küsimustes.

Tule osalema ja arutlema teemadel: hooldekodu, lasteaed, kodu-
tare, Aravete-Käravete kergliiklustee, Sääsküla oja, Ellen ja Kustas 
Kroon – 100 mälestuspingi panek. Kultuurimaja ja Kangrumäe sünd-
mused. Neid teemasid on veel ja veel, mis ootavad kaasa mõtlema.

Peamine eesmärk on, et elu meie piirkonnas säiliks, aktiveeruks, 
töökohad säiliks ja inimestel oleks motiiv kodupaika jääda ning 
oma lapsed siin üles kasvatada. Eakad tunneksid end kogukonnas 
hoituna. Ainult nii jätkub meie elu Aravete kogukonnas ja muutub 
veelgi elujõulisemaks.

Saame kokku Aravete Kultuurimajas 26.02.2021 kell 19.

Imavere Keskkonna-
jaama uued lahtioleku 
päevad ja ajad hakkavad 
kehtima veebruarikuu 
teisest nädalast:

Reede 12 – 14
Laupäev 11 – 14
Pühapäev 11 – 14

Riigi Tugiteenuste Keskus ja 
Rahandusministeerium koos-
töös  kohalike omavalitsustega 
avasid 1. veebruaril hajaasustuse 
programmi taotlusvooru, millest 
maapiirkondades elavad pered 
saavad taotleda abi veevärgi, ka-
nalisatsiooni,  juurdepääsuteede 
või autonoomse elektrisüsteemi 
rajamiseks. Taotlusi saab prog-
rammis osalevatele omavalitsus-
tele esitada 1. aprillini.

Et programmist toetust saada 
, peab taotleja olema toetatavasse 
majapidamisse sisse kirjutatud 
hiljemalt selle aasta 1. jaanuari 
seisuga ning see peab olema ka 
tema alaline elukoht.

Hajaasustuse programmi 
toetusvahenditest panustab 
ühe kolmandiku riik, kolman-
diku omavalitsus ja kolmandi-
ku eraisikud ise. Sellel aastal 
tõuseb riigi toetus Hajaasus-

tuse programmi 3 miljoni eu-
roni. Programmist on võimalik 
saada toetust kuni 6500 eurot 
majapidamise kohta ja taotleja 
omafinantseering peab moo-
dustama vähemalt 33 protsenti 
projekti maksumusest.

Möödunud aastal heaks kii-
detud projekte toetas riik 2,1 
miljoni euroga, omavalitsused 
panustasid 2,3 miljonit eurot 
ning toetuse saajate omafi nant-
seering oli 2,5 miljonit eurot. 
Selle raha eest saavad maapered 
rajada 694 veesüsteemi, 647 ka-
nalisatsioonisüsteemi, 85 juur-
depääsuteed ja ühe autonoomse 
elektrisüsteemi.

Taotlusvoor avatakse nendes 
omavalitsustes, kes on valmis 
programmi rahastamises ja ra-
kendamises osalema. 

Lisainfot saab omavalitsuse 
kodulehtedelt.

Maapered saavad taotleda 
toetust elutingimuste 
parandamiseks
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2018. aasta lõpuks 
valmima pidanud tu-
lundusühistu Farm In 
õlikultuuride töötlemi-
se tehase ehitust on 
algusest peale saat-
nud ebaõnn: esmalt 
hüppas alt ära suur-
investor, siis tekkis tü-
li ehitajaga ning 
PRIA-lt tuli kaubelda 
rahastusele ajapiken-
dust. Nüüd ehitus 
käib ja tehas koos si-
sustusega peab ole-
ma valmis maiks.

2018. aasta veebruaris 
kirjutas Järva Valla Leht: „2. 
veebruaril 2018 pandi Imaveres 
nurgakivi tulundusühistu Farm 
In õlikultuuride töötlemise te-
hasele. Viis piimandusühistut 
ja 11 põllumajandustootjat pa-
nid raha kokku, et ehitada te-
has, mille omanik on osaühing 
Farm In Productions.

Eestis toodetakse aastas kesk-
miselt 160 000 tonni rapsisee-
met ja umbes 40 000 tonni sel-
lest jääb kodumaal töötlemata. 
Selle tühiku täitmisele Imavere 
tehas nüüd panustabki, lahen-
dades piimatootja suure mure. 
„Meie kõige valusam teema on 
see, et rapsikoogil, mida me os-
tame eri riikidest sisse, kõigub 
kvaliteet. Ja kui kvaliteet kõigub, 
siis kõigub ka piimatoodang. 
Antud tehases me hakkame ai-
nulaadse tehnoloogiaga, mida 
me rakendame koos maaülikoo-
li teadlastega, kontrollima onli-
ne-süsteemis koogi kvaliteeti,“ 
selgitas Farm In Productionsi 
juhatuse liige Urmas Pallon. 

Kui sarnaste tehaste pea-
mine toodang on rapsiõli, siis 
Imaveres panustatakse rapsi-
koogi tootmisele ja õli on kõr-
valsaadus. See ongi põhjus, 
miks paljud põllumajandus-
tootjad soostusid tehase raja-
misse panustama. Investee-
ringu suurus on ligi kaheksa 
miljonit eurot, sellest neljandik 
tuleb riigieelarvest. 2018. aasta 
lõpus valmiv tehas pakub tööd 
11 inimesele. Projekti toetatak-
se Eesti maaelu arengukavast 
2014–2020 ligi kahe miljoni 
euroga. Tehase rajamise eelda-
tav maksumus on 7,8 miljonit 
eurot. 

Õlikultuuride töötlemise 
tehas ehitatakse 1,8 hektarile 
ja esimene etapp, 15 000 tonni 
mahutav teraviljahoidla, peab 
valmis olema selle aasta saagi-
koristuseks. Ehitab Wesico Pro-
ject OÜ. Farm In Productionsi 
osanikud on AS Metsaküla 
Piim, Eestimaa piimatootja-
te ühistu, piimandusühistu 
E-Piim, Saaremaa piimaühis-
tu ja tulundusühistu Rakvere 
Piimaühistu. Tehase projektiga 
on liitunud ka kümme põllu-
majandustootjat.“

Asjad pole läinud aga plaa-
nitult. Valmis on 15 000 tonni 
mahutav teraviljahoidla (Pak-
su Margaretat meenutavad 
hõbedased mahutid), vastu-
võtuhoone ja -punkrid, kuhu 
läheb märg kultuur, läbivoo-
lukuivati, väljalaskepunkrid 
(kõik väiksemad punkrid) 
ning laborihoone. Õlikultuu-
ride töötlemise tehase ehitus 
algas aga alles selle aasta jaa-
nuaris, ettevalmistustöödega 
alustati detsembris. Tehast 
ehitab soodsaima pakkumise 
teinud Paide MEK ja see peab 
maikuuks valmis saama nii, et 
seadmed on sees ja töötavad 
ning kasutusluba on olemas. 
Eelmise ehitajaga, kes võitis 
projekteerimishanke, käiakse 
tänini kohut.

Kontori- ehk laborihoonet 
tutvustab praegune juhatuse 
liige, Farm In Productionsi 

ainus töötaja Margo Kuusk, 
kes seisab keset laboriruumi 
kui kaptenisillal. 

Koridori seinu katavad pil-
did kollasest rapsiväljast ning 
tulundusühistu asutajate sa-
visse jäädvustatud käejäljed. 
„Siin oleks pidanud olema 
ka Vahur Tõnissoo käejälg, 
kes polnud küll osanik, kuid 
aitas igati ja oli kolm aastat 
keskühistu Farm In juht. Te-
ma aga lahkus selle aasta algul 
meie seast ootamatult,“ ütles 
Kuusk.

Iga päev ei tööta laborihoo-
nes keegi. Kuusk käib olene-
valt vajadusest Imaveres paar-
kolm korda, kuivatushooajal 
neli-viis korda nädalas – li-
saks rapsile kuivatatakse siin 
ka nisu, otra, uba ja hernest. 
Siis on tööl ka tulundusühistu 
Farm In kaks laboranti, kes 
võtavad proovid ja määra-
vad vastavalt niiskusastmele, 
kuidas teravilja kuivatada ja 
millisesse punkrisse see hoiule 
läheb. Kui tuleb tehas, tulevad 
ka töötajad.

Praegu pakutakse fi rma-
dele ka kaalumisteenust, sest 
suured kaalud asuvad maja 
kahel küljel, ja hoiustatakse 
eri liiki teravilja, hooajal pa-
kuti ka kuivatiteenust. „Raha 
peab ju millegagi teenima,“ 
ütles fi rmale raamatupidamis-
teenust pakkuv Mary Mägi. 
„Sel ja eelmisel hooajal olime 
teenuskuivati, kuna meie oma 
tehas pole veel valmis. Tule-

vikku silmas pidades peaksid 
mahutid olema täis meie oma 
rapsi, mida me ostame sisse, 
et seda talveperioodil ümber 
töödelda.“

Kas nad ka tulevikus jää-
vad teenust pakkuma, sõl-
tub punkrite mahutavusest. 
Selliseid kuivatikomplekse 
Eestis väga palju pole. „Meist 
suuremaid on viis-kuus. Ole-
me turul teist aastat ja meid 
juba teatakse. Oleme teenust 
osutanud kõigile suurematele 
kokkuostjatele, näiteks Baltic 
Agro AS, Scandagra Eesti AS 
ja Avena Nordic Grain OÜ. 
Lisaks on meie kuivateid ka-
sutanud Eesti üks suurimaid 
piimanduskontserne Vaklak 
OÜ, kellele kuulub üheksa 
Eesti piimafarmi, teiste seas 
ka AS Peetri Põld ja Piim, OÜ 
Tammsaare, AS Aravete Agro, 
AS Risti Agro ja OÜ Koigi. 
Nemad on selle piirkonna 
tootjad ja on mõistlik vaada-
ta, kus on neile lähim põld ja 
kuivati,“ selgitas Kuusk.

Probleemid algasid esimese 
ehitajaga. „Kuna ta ei suut-
nud oma lepingukohustusi 
täita, tekkisid äriplaani järgi 
täiendavad kulud ja tulu jäi 
saamata. See oli peamine põh-
jus, miks ehitus venima jäi,“ 
selgitas Mägi. „Ehitusprotsess 
on olnud valus. Äriplaan, mis 
sai alguses PRIA-le esitatud, 
on läinud nihkesse. Nüüd aga 
oleme targemad ja kogemuse 

võrra rikkamad.“
„Sel projektil pole ühte lõp-

likku kasusaajat ehk pole nii, 
et on üks ärimees, kes seda 
teeb ja kelle ärihuve projekt 
esindab. Selle asemel on lai 
põllumeeste ring, kes osale-
vad siin ühistute kaudu, aga 
on ka põllumehi enda isikli-
ke ettevõtetega. Kui me alus-
tasime, oli meil kavas saada 
omafi nantseering ühe Ukrai-
na investori abiga. Meil olid 
ühised huvid: neil on ligipääs 
Ukraina rapsile, meie oleme 
Euroopa Liidus potentsiaalne 
rapsitootja, lisaks veidi teistsu-
gune tehnoloogia ja toode. Kui 
ehitus algas, taganes investor 
oma kokkulepetest. See aga 
tähendas, et pidime sisuliselt 
nullist uuesti alustama,“ selgi-
tas Kuusk. „Otsisime täienda-
vat omakapitali – ja leidsime. 
Siis tuli ehitaja vahetus, mis 
omakorda käsipidurit tõmbas. 
Selliseid uusi algusi on siin ol-
nud mitu.“

Mägi kinnitusel on projekti 
omafi nantseering märkimis-
väärne. „PRIA toetus on veidi 
alla kahe miljoni euro, pro-
jekti hind aga pea kaheksa ja 
pool miljonit. Täna veel on 
see PRIA kõige suurema toe-
tussummaga projekt.“

Nüüd läheb aga keeruliseks, 
sest PRIA on harjunud toetusi 
andma põllumehele, kes in-
vesteerib näiteks oma farmi ja 
on otsene kasusaaja. „Meil on 
ühistuid ja tootjaid, keda see 
projekt puudutab, ligi 200,“ 
ütles Kuusk. 

Põllumees kasvatab rapsi, 
müüb selle kellelegi ja saab 
raha. Kelleltki ostab ta oma-
korda rapsi ümbertöötlemise 
produkti ehk rapsikooki ning 
söödab seda oma lehmadele. 
„Tekib küsimus, miks mitte 
väärindada rapsi ja tõusta 
tootmisahelas kõrgemale,“ sel-
gitas Kuusk ja lootis, et tehas 
hakkab juba sel sügisel rapsi 
väärindama. „Selle investee-
ringu tootmismaht on 42 000 
tonni rapsi aastas. Hoone on 
projekteeritud nii, et praegu-
se etapi kolmele liinile oleks 
võimalik juurde paigaldada 
veel kaks liini ja siis tõuseks 
tootmismaht 72 000 tonnile. 
Imavere tehase toodang on 
tööstuslik õli ja rapsikook. 
Õli fi ltreerimise võimekus on 
planeeritud juba praegu suu-
remaks, kui kolm liini seda 
võimaldavad.“

Algas kaks aastat tagasi valmima 
pidanud õlitehase ehitus

Järva Vallavalitsus korraldab ava-
liku kirjaliku enampakkumise korte-
riomandi võõrandamiseks aadressil 
Järva vald, Albu küla, Männi vkt 9-9 
(registriosa nr 2365236, katastritunnus 
12901:003:0178, eluruumi pindala 80,2 
m2, maa sihtotstarve elamumaa).

Korteriomand asub 18-krt elamus. 
Elamus puudub keskküte, korteriühis-
tu ei ole toimiv.

1. Pakkumise alghind on 7000 eurot.
2. Osavõtutasu on 20 eurot.
3. Tagatisraha on 700 eurot.
4. Kõik vara omandiõiguse ülemine-

kuga seotud kulub kannab ostja.
5. Ostuhind tasutakse täies ulatuses 

enne müügilepingu sõlmimist.
6. Enampakkumisel osaleja on ko-

hustatud enne pakkumise tegemist:
6.1. tähelepanelikult kinnisasja loo-

duses üle vaatama. Kinnisasja võib loo-
duses üle vaadata igal ajal, kui enam-
pakkumisteates ei ole eraldi määratud 
konkreetse kinnisasjaga tutvumise aega 
ja tingimusi. Kinnisasja ja seda puudu-
tavate andmetega tutvumata jätmise 
korral ei saa pakkuja hiljem väita, et ta 
ei olnud teadlik kinnisasja seisukorrast;

6.2. tutvuma müüdava objekti koh-
ta Maa-ameti geoportaali kitsenduste 
kaardil kajastuva infoga.

7. Osavõtutasu ja tagatisraha tasuda 
avalduse esitamise tähtajaks Järva Val-
lavalitsuse arvelduskontole SEB Pank 
EE211010702000622006 või Swedbank 
EE222200001120105842, selgituseks 
märkida „Männi 9-9 enampakkumine“.

8. Enampakkumisel ostuõiguse 
omandanud isiku makstud tagatisraha 
arvestatakse ostusumma sisse, teistele 
osavõtjatele tagatisraha tagastatakse. 
Makstud tagatisraha ei tagastata isi-
kule, kes hoidub lepingu sõlmimisest 
kõrvale. Osavõtutasu ei tagastata.

9. Pakkumised esitada märgusõ-
na „Männi 9-9 enampakkumine“ 
kandvas kinnises ümbrikus aadres-
sil Järva maakond Järva vald Koeru 
alevik 73001 Paide tee 5 Järva valla-
valitsuse Koeru teeninduskeskus või 
saata e-posti aadressil info@jarva.ee 
digitaalselt allkirjastatult failinimega 
„Männi 9-9 enampakkumine“ hilje-
malt 15.02.2021 kell 12. 

Pakkumised avatakse 15.02.2021 kell 
14 aadressil Järva maakond, Järva vald, 
Koeru alevik 73001, Paide tee 5 Järva 
vallavalitsuse Koeru teeninduskeskuses.

10. Pakkumine peab sisaldama:
10.1. pakkuja nime ja elukohta või 

asukohta ning isikukoodi või regist-
rikoodi;

10.2 nõusolekut enampakkumises 
osalemiseks enampakkumises esitatud 
tingimustel;

10.3. maksekorraldust enampak-
kumise osavõtutasu ja tagatisraha ta-
sumise kohta;

10.4. sõnadega väljendatud pakku-
mise summat;

10.5. pakkumise esitaja allkirja;
10.6. esindaja volitusi tõendavat 

dokumenti.
Informatsioon ja korteriga tutvu-

mine: Kuldar Tammik, piirkonnajuht, 
tel 553 3988, Kuldar.Tammik@jarva.ee

Enampakkumise teade

Margo Kuusk ja 
Mary Mägi usu-
vad, et maiks saab 
tehas valmis. 
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Veebruaris ja märtsis on Al-
bu koolis hobide nädalad. Kooli 
õppejuht Tiia Mänd ütles, et iga 
klass tõmbas loosiga ühe nädala, 
mil õpilased saavad koolipäeva-
de teisel ja kolmandal vahetunnil 
esitleda kaaslastele oma hobisid.

Veebruari esimene nädal oli 
neljanda klassi päralt. „1. veebrua-
ril olid koolis Viljami merisead, 
kes tekitasid palju elevust. Tema 
teine hobi on robootika, nagu 
Hendrikulgi. 2. veebruaril esitlesid 
oma hobi – tõstmist – Liisa, Alex 
ja Daniel, kes käivad Ahti Uppini 
tõstetreeningutel. Nad tõid kooli 
oma medalid ja diplomid, vaadata 
olid ka vanaaegsed ja uued tõste-
saapad, kettad ja kang ning nad 
näitasid, kuidas tõstmine käib,“ 
rääkis Mänd. 

Kolmapäeval tutvustasid oma 
hobi tantsutüdrukud Laura-
Liisa, Kelly ja Simona. Justus, 

Robin, Simon ja Marcus män-
givad kitarri, Margoti ja Jaanika 
hobi on joonistamine ning Ka-

tariina mängib klaverit ja loeb, 
ta on suur Harry Potteri fänn.

Neljandas klassis on 15 last. 
Klassijuhataja Mare Kabel jääd-
vustas kõigi laste hobiesitlused. 
„Veel oli Chris-Steven, kes tu-
li meile Tallinnast ja käis seal 
taekwondo trennis,“ rääkis Ka-
bel. Ta kiitis tõstjate esitlust, mis 
oli väga hästi ette valmistatud 
– seda juhtis Liisa. „Huvitav oli 
see, et kui esitlus peale hakkas, 
oli klassis selline vaikus, et hii-
repiuks oleks ka kuulda olnud, 
kuigi siin polnud ainult meie 
klassi lapsed, vaid suuremad ka.“

Ka tantsutüdrukute esitlusel 
oli palju kuulajaid: millal nad 
alustasid, kuidas treeningud käi-
vad, lisaks natuke tantsu. Üks 
lapsevanem oli koostanud pil-
direa, mida sai suurelt ekraanilt 
vaadata, ja video.

„Mul on selline ettevõtmine 
kaua mõttes olnud, nüüd saab 
see esimest korda tehtud,“ üt-
les Tiia Mänd. „Hobi rikastab 
inimest, sellega õpib nii palju 
juurde. Et üks õpilane teeb oma 
loovtööd meie kooli õpilaste ho-
bidest, siis mõtlesin, et nüüd on 
õige aeg hobikuu korraldada. 
Lõpus tulevad esitlusele ka õpe-
tajate hobid, sest lapsed tahtsid 
neistki kuulda.“

Männi sõnul on õpetajatel 
väga palju hobisid – pole ke-
dagi, kes peale koolitöö mille-
gagi ei tegeleks. „Olen lastele 
rääkinud, et kõike ei pea kooli 
ajal ära tegema, terve elu võib 
uusi hobisid leida. Mõtlesin, et 
lastel oleks huvitav näha ja te-
ha lohesurfi, mida harrastan,“ 
pakkus Mänd. Talvel saab sur-
fata lumelaua ja lohega. „See 

on väga vahva tunne. Meres 
on veidi raskem, kuid lumel 
on lohelauaga tore. Saaksime 
minna kooli vastas asuvale 
põllule. See aga eeldab sobivat 
ilma: tuult ja kõvema kooriku-
ga lund. Paksus lumes on ras-
ke lohet lennutada. Osavamad 
8. ja 9. klassi poisid saaksid 
selle kiiresti selgeks. Lohesurf 
nõuab lohelennutamise oskust 
ja ka lumelauasõit ei tohiks ol-
la võõras – mina õppisin selle 
selgeks, kui olin üle 40.“ 

Mare Kabel ütles, et ta on pal-
ju mõelnud, millist oma hobi-
dest lastele tutvustada. „Olen ju 
klassiõpetaja, teen palju asju, aga 
kõike natukene,“ ütles ta. „Mulle 
meeldib looduses käia ja loodus-
likest materjalidest meisterdada. 
Aga ma veel ei tea, kuidas ma 
seda näitan.“

Albu koolipere tutvub üksteise hobidega

Liisa (paremal) 
tutvustab oma 
hobi, tõstmist. 
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Sedapuhku ei saatnud 
rahvast matkarajale ei 
vallavanem ega stardi-
pauk, sest matkateele 
hakati end sättima ju-
ba kell 10.30 ja nii kuni 
kella 12-ni välja. Järva-
Madise Wallamaja 
juures läks tee kaheks: 
osa inimesi suundus 
kiriku poole Kodru ra-
barajale, teised maan-
teele. Siht kõigil üks – 
Vargamäe.

41. A. H. Tammsaare rahva-
matkale 30. jaanuaril pani end 
eelnevalt kirja 272 huvilist, küm-
me registreeris end matkapäeva 
hommikul Järva-Madisel. Supi-
portse söödi ära 205. Nii et laias 
laastus oli matkalisi 300, lisaks 
kümmekond neljajalgset sõpra.

Üks pere on matkama tulnud 
Türilt. Ja nii juba mitu aastat. 
„Kindlasti kümnes,“ arvutab 
pereema Sigrid, ja lisab, et pisi-
kesel, kes vankris kaasa veereb, 
on see juba teine matk. 

„?“
„Ta oli 13-päevane, kui eel-

misel aastal oma esimese matka 
kaasa tegi,“ ütleb ema Sigrid. 
Suur vend on 8-aastane ja sa-
muti kõik matkad kaasa teinud. 
Kusagil rajal on ka kolmas laps. 
Lisaks Kairole, Kendrile ja Kai-
darile matkab ka isa. „See on 
võimalus perega koos aega veeta, 
vaheldus, eriti praegusel ajal,“ 
ütleb Sigrid edasi rühkides.

Vanaema Sulvi Seidlast on 
aastaid oodanud Soome kelgu 
ilma. Nüüd see tuli. Ta pani pähe 
kelgukoera näoga mütsi, kelgule 
lapselaps Miia ja vuhiseb nüüd 
mütsikõrvade lehvides hirmsa 
tempoga Vargamäe poole. „Ilm 
on hea. Nagu päris talv. Tee on 
parajalt lumine ja külmunud, 
väga hea on sõita,“ jõuab ta veel 
hüüda.

Järgmine kvartett – vanaema, 
ema ja tütar, koerast rääkima-

ta, on matkama tulnud Türilt. 
„11-kuune šveitsi valge lamba-
koer,“ tutvustab pereema Kristi 
Nõmm neljajalgset pereliiget. 
„See on talle esimene kord nii 
pikka matka kaasa teha ja tegeli-
kult alla aastane koer ei tohikski 
nii pikka maad käia. Aga kuna ta 
on meil nii energiline, siis tema 
aga läheks,“ räägib Kristi ja lisab, 
et ise on nad siin matkanud küll 
ja küll. „Vanaema kogu aeg, ise 
olen samuti siit kandist pärit, 
Aravetel koolis käinud ja siis sai 
matkadel osaletud.“

„9.20 tuli buss Türilt välja, 
10.30 hakkasime Järva-Madiselt 
tulema,“ arvutavad Vargamäe-
le jõudes rõõmsameelsed Türi 
70+ daamid eesotsas Aili Han-
sumäega. Matkale kulus veidi 
üle tunni. „Kõndisime, nii et selg 
märg – see polnud matk, vaid 
jooksuralli,“ ütleb Aili naeruselt. 
„Kokku oli meid kaheksa. Näe, 
veel kaks türikat, Maimu ja Ellu, 
tulevad ka!“

Tanksemäe Saff er pakub re-
healuses köögiviljasuppi. Päeva 
juht Arlet Palmiste on vahepeal 
Järva-Madise Wallamaja juurest 
Vargamäele jõudnud ja teatab, 
et lisaks Tammsaarele on täna 
sünnipäev ka Kihnu Virvel – 
95. Ja üle Vargamäe kajab: „Val-
ged kajakad kisavad rannal...“. 
Järgmisena annab Arlet teada, 
et Järva valla A. H. Tammsaare 
kirjanduspreemia võitis Kristii-
na Ehin, ja sätib mängima an-
sambli Naised Köögis.

„Kuigi see on juba 41. matk, 
olen mina sellel esimest korda,“ 
teatab matka lõpp-punkti jõud-
nud Järva vallavolikogu liige Eve 
Okas. Tema tuli koos abikaasa ja 
kahe pillerpäkaga (Pillerpäkad 
on Imavere naisrahvatantsu-
rühm, kus Eve tantsib – toim) 
matkama Imaverest. „Mulle 
selline veidi tuisune ilm sobib. 
Super! Mulle väga meeldis. Võib-
olla läheme raba kaudu tagasi 
– seal on jäljed juba ees.“

Matkajad jõuavad mööda 
teed riburada Vargamäele, osa 
hakkab juba Järva-Madise poole 
tagasi sättima. Näiteks Sulvi la-
seb abikaasal oma Soome kelgu 
kaitseliidu autole upitada ja kui 

kümme tahtjat koos, võib sõit 
autokastis alata. 

Lühemat teed mööda läbi 
Kodru raba ei paista aga ikka ke-
dagi tulevat. See pole küll päris 
õige, sest esimesena astus hom-
mikul üle raba Albu lasteaia abi-
õpetaja Sirle Kunin, kes kaupleb 
nüüd toidutalongidega. „Elan 
ise teisel pool raba. Mõtlesin, 
et tulen otse ja tegin hommikul 
sisse esimesed jäljed. Laudtee ei 

paistnud lume alt väljagi. Võtsin 
toki ja koputasin, et seda leida. 
Tulin tunde järgi. Järveni jõudes 
mõtlesin, et pööran ringi. Raja 
kõrvalt on kõik pehme – raba 
on märg. Kaks korda vajusin sis-
se,“ pajatab Sirle ja kiidab oma 
saapaid, mis ei lasknud jalga-
del märjaks saada. „Tavaliselt 
tulen üle raba 45 minutit, täna 
üle tunni.“ 

Minu kannatus katkeb. 

Sammun üle põllu rabaveerde. 
Tulevadki! Aga päris esimesed 
tulijad alustasid matka hoopis 
Vargamäelt, käisid pool maad 
kuni järveni ja tulid siis sama 
teed tagasi. „Teadsime, et rada 
pole kõige parem, oli libe ja jalg 
vajus vahepeal vette ka,“ ütleb 
kohalik mees Aleksander Milis-
te, kes tunnistab, et vahepeal tuli 
tal matkadega vahe sisse. „Suvel 
käin siin aga igal võimalusel.“

Matkajad 
nautisid 
päris talve

Aare Kabel (paremal) viib matkajad rappa. 
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Lehe trükkimineku ajaks 4. 
veebruaril lisandus Järva valda 
11 uut haigusjuhtumit.

Järva valla teeninduskesku-
sed  ja  -punkt  on külastajatele 
suletud. Palume kodanikel toi-
minguid ja arutelud teha tele-
foni teel, e-kirja teel või veebis.

Järva valla võimlates, spor-
dihoonetes ja jõusaalides on lu-
batud treeningud 2+2 põhimõt-
tel. Sisetingimustes on lubatud 
alates 08.02.21 ka pallimängud 
ja rühmatreeningud vastavalt 
Terviseameti poolt kooskõlas-
tatud juhendile.

Koeru võimla ja jõusaal on 
treeninguteks suletud. Koeru 
Kultuurimajas huvitegevusi ei 
toimu,  noortemaja on suletud.

Sisetingimustes on Järva 
vallas (v.a Koerus) huvitege-
vus lubatud vastavalt Tervise-
ameti  korraldusele. Piirangud 
tegevustele Koerus kehtivad 
04.02.21 kriisikomisjoni otsu-
se põhjal vähemalt 14. veeb-
ruarini.

Kogu vallas on keelatud kõr-
ge riskiga huvitegevused. Kõrge 
riskiga huvitegevus, huvihari-
dus, täiendõpe ja täienduskoo-
litus loetakse kontaktseks või 

suure riskiga tegevuseks eel-
kõige järgmistes valdkondades: 
puhkpilli mäng; laulukoorid ja 
lauluringid; tantsimine; harras-
tusteatrite tegevus (sh kooliteat-
rid); isikuteenindusega seotud 
koolitused (massaaž, iluteenu-
sed jms).

 
Kriisikomisjoni otsused 
04.02.21 seisuga Järva 
vallas:

Koeru Muusikakool on dis-
tantsõppel

Jõusaalides on lubatud tree-
ningud kuni 50% täituvusega 
ja järgides 2+2 reeglit, riietus-
ruumides on lubatud täituvus 
kuni 25%

Avalikud saunad on lubatud 
50% täituvusega järgides 2+2 
reeglit

Noortekeskustes  sisetingi-
mustes aktiivseid tegevusi ei 
toimu. Toimuvad välitegevused. 
Koeru Noortemajas on tegevu-
sed lubatud vaid distantsilt

Päevakeskuste siseruumides 
toimub tegevus vastavalt Tervi-
seameti korraldusele

Raamatukogud on avatud, 
kehtib maski kandmise kohustus

Järva valla hooldekesku-
sed:  Aravete Hooldekeskus, 
Koeru Hooldekeskus ja Ahu-
la Pansionaat on külastajatele 
suletud.

 
Kehtivad piirangud Vaba-

riigi Valitsuse poolt on leita-
vad aadressilt    www.kriis.ee/
et/kehtivad-piirangud-ja-nen-
de-leevendused.

Järva valla kriisikomisjoni 
otsused on leitavad aadres-
silt  https://jarvavald.kovtp.
ee/covid-19-info

 
Muud teated:
• Käitumisjuhised ja trü-

kised leiad siit: https://

www.kriis.ee/et/koroo-
naviiruse-trukised 

• Nõude 2+2 täitmi-
ne:  üheskoos tohib lii-
kuda kuni kaks inimest 
ning teistega tuleb hoida 
vähemalt kahe meetrist 
distantsi, siseruumides 
tuleb tagada desinfi t-
seerimisvahendite ole-
masolu;

• Kaitsemaskide ja 
muude isikukaitse-
vahendite kandmine 
avalikus ruumis on 
kohustuslik;

• Viiruse kohta leiad roh-
kem infot siit:  https://
www.kriis.ee/et 

Olukord Järva vallas
Järva Vallavalitsuse pädevuses on otsustada lapsevane-
mate ajutine vabastamine lasteaia osalustasu maksmisest 
eriolukorras. Koeru lasteaia Päikeseratas oli kooskõlasta-
tult Terviseameti ja vallavalitsusega perioodil 28.01.–09.02 
suletud Nurmenukkude rühm ja perioodil 01.02.–10.02 
Päevalillede rühm. Seoses eriolukorraga peab vallavalit-
sus põhjendatuks vabastada Nurmenukkude ja Päevalil-
lede rühmade lapsevanemad lasteaia osalustasu maks-
misest rühmade sulgemise ajaks. 
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4. veebruariks oli Koeru 
hooldekeskuses koroonasse 
haigestunud 49 klienti ja 13 
töötajat, viimase ööpäevaga 
lisandus kokku 11 positiivset 
testitulemust. Kaks klienti 
on haiglaravil. „Lähikontakt-
seid on terve meie maja täis. 
Terviseamet on andnud loa, 
et nad võivad oma osakonnas 
tööl käia, sest muidu poleks 
mul üldse töötajaid,“ tunnis-
tas hooldekeskuse juht Terje 
Teder. „Majas on kogu töö üm-
ber korraldatud – loodud kolm 
koroonaosakonda, eraldatud 
lähikontaktsed ja diagnoositud 
positiivsed. Nelja osakonda, 
kus füüsiliste nähtudega klien-
te pole, just täna (3.veebruaril 
– toim) testitakse. Kõigile, kes 
on terved ja keda saab vaktsi-
neerida, neile tehakse esimest 
vaktsiini. Jälgime pidevalt ini-

meste tervist ja püüame selles 
olukorras hakkama saada.“

Neis osakondades, kust nak-
kus alguse sai või kus olid hai-
gusnähtudega kliendid, testiti 
kõiki kliente. „Esimesed kaks 
kollet tekkisid kahest eri külastu-
sest,“ teadis Teder öelda. „Seepä-
rast meil haigus nii laiali läkski.“

Õnneks valmisid jõuludeks 
esimesele korrusele dement-
susega inimestele uud ruumid, 
mida saab nüüd kasutada – 
sinna tehti koroonaosakond. 
Hetkel on seal 17 klienti. „Ja-
gasime haigestunud kolme osa-
konna peale ära. Kolme osa-
konda haigus ei puuduta,“ ütles 
Teder, kes ka ise kolis puhangu 
ajaks hooldekeskusesse. „Ka 
õendusjuht, kes kontrollib mitu 
korda päevas tervisenäitajaid, 
ja füsioterapeut on siin juba 
mitmendat päeva ja teevad 
kõike, mida vaja. Mina juhin 
kaheksa tundi päevas kriisi ja 

pärast seda tegelen hoolduse, 
toitmise ja koristamisega.“

3. veebruaril oli hooldekes-
kusel puudu 31 töötajat. „Osal 
olid sümptomid ja perearst 
on nad testimisele suunanud. 

Tulemusi ma veel ei tea. Ühel 
inimesel olid küll koroonaga 
sarnanevad sümptomid, aga 
test negatiivne, kolmel-neljal 
on olmetrauma või tavaline hai-
gestumine,“ ütles Teder.

Õnneks on hooldekeskuse 
juhi abipalveid kuulda võetud: 
3. veebruaril võttis ta vastu esi-
mese abilise, kelle saatis tööle 
kööki (ka sealt on kaks töötajat 
puudu), järgmisel päeval lisan-

dus samuti üks ja 5. veebruaril 
veel mõni. 

„Läbi saab alles esimene nä-
dal selle haigusega. Hullem aeg 
on veel ees,“ lausus Teder mu-
relikult.

Koeru 
hooldekeskus jäi 
koroonale jalgu
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ARNIKA TEGELMANN

Järvamaal on koroonaviiruse 
vastu vaktsineeritud kõik pere-
arstid ja pereõed. 

Vee perearstikeskuse pere-
arstil Ingrid Aldil on aga plaan 
vaktsineerida ka kõik Järva 
valla ja Paide linna õpetajad. 
„Hakkasime sellega tegelema 
juba jaanuari alguses. Tegime 
koondi kõigist õpetajatest, ka 
lasteaia- ja huvikoolide õpetaja-
test. Saime teada, kui palju neist 
tahab vaktsineerida, kui palju 
on kõhklejaid ja keeldujaid. 
Edastasime andmed ja projek-
titaotluse haigekassale, et saak-
sime vaktsineerimise erandkor-
ras kiiresti ära teha, “ selgitas 
Alt. „Ega meid väga sõbralikult 
vaadatud. Haigekassast vastati 
ja tänati küll initsiatiivi haara-
mise eest, aga see polevat nende 
prioriteet. Vastasin neile, et selle 
projektiga said nad vähemalt 
teada, milline on Eesti haridus-
töötajate meelsus. Meie projekti 
eesmärk oli, et kõik haridus-
töötajad oleks vaktsineeritud 
ega peaks jääma karantiini, kui 
mõni laps klassis haigestub, ja 
kontaktõpe saaks jätkuda. Kõik 
uuringud ja ka igapäevaelu on 
näidanud, et väiksemad lapsed 
üksteist eriti ei nakata, kui üks 
laps klassis on haigestunud. 
Küll on aga nakatub õpetaja. 
Seepärast oleks väga hea, kui 
saaksime vaktsineerimise abil 
koolieluga järje peale – kõik 
selle kirjeldasime projektis ära.“

Lisaks saatis Alt haigekassale 
Järva valla näitajad. „Kirjeldasin 
kohalikku olukorda ja küsisin, 
kuidas nad saavad väita, et meie 
maakond on paremas olukorras 
kui Harjumaa. Kui võtame na-
katumisnäitaja, on see siin kaks 

korda kõrgem kui Tallinnas,“ 
ütles Alt. „Ma pole usku ja loo-
tust kaotanud. Õpetajad peavad 
kannatust varuma.“

Aldi sõnul on tema initsiatiiv 
ka see, et Järva vallas said kutse 
vaktsineerima tulla kõik kodu-
hooldus- ja sotsiaaltöötajad, kel-
lest vaid üksikud keeldusid, ning 
et vaktsineeritud on ka Ahula 
pansionaadi ja Aravete hoolde-
kodu töötajad ja kliendid. „Ahula 
pansionaadi ja Aravete hoolde-
kodu töötajatest lasid end vakt-
sineerida peaaegu kõik ja ainult 
üksikud polnud sellega nõus,“ 
ütles Alt. „3. veebruaril said kõik 
hooldajad ja 10. veebruaril kõik 
hoolealused teise vaktsiinisüsti.“

Kuna arstid ja õed ise on 
vaktsineeritud, saavad nad ka 
oma kogemusi jagada. „Tõsi, tei-
se vaktsiinisüstiga pole nii nagu 
esimesega, et ongi väga hea ol-
la. Aga kõik kõrvaltoimed on 
mööda läinud ja üle kolme päeva 
pole need kellelgi kestnud. Ta-
valiselt kestavad need 24 tundi, 
“ kinnitas Alt ja lisas, et nemad 
kasutavad Pfi zer/BioNTech´i, 
kuid kiitis ka Moderna vaktsiini.

Aldi sõnul on vaktsineeritud 
ka Aravete, Järva-Jaani ja Koeru 
apteekrid.

„Me tahame jõuda selleni, et 
saaks maskid nurka visata,“ üt-
les Alt. „Ma ei taha mitte kunagi 
kuulda, et see on uus reaalsus. 

Ma tahan inimesele viisakalt 
kätt anda, teda kallistada ja te-
maga koos söögilauas einestada. 
Ja ma oleksin väga-väga õnnetu, 
kui me sügiseks seda ei saavuta. 
Seetõttu ma panen tõesti kõigile 
südamele, et palun vaktsineeri-
me ja viskame maskid nurka.“

Järva abivallavanema Tiina 
Oraste sõnul on kõigi õpetaja-
te vaktsineerimine hea mõte. 
„See on üks igati teretulnud 
algatus. Kuigi mõnele võib see 
sobida, on enamik õpilastest, 
õpetajatest ja lastevanematest 
distantsõppest väsinud. Et osa 
õpetajaid kuulub vanuse poo-
lest ka riskirühma, peame neid 
kaitsma,“ kinnitas Oraste.

Teenus osutatakse Eesti Pensionäride Ühenduste Liidu lepingu alusel

Paides  Türil
01. veebruar 15. veebruar
22. veebruar 01. märts
08. märts 22.märts
5. aprill 12. aprill
26. aprill 03. mai
07. juuni 17. mai
02. august 14. juuni
16. august 12. juuli
06. september 09. august
04. oktoober 13. september
25. oktoober 11. oktoober
15. november 01. november
06. detsember 29. november

13. detsember
Õigusabi osutatakse Paide 
eakate päevakeskuse ruu-
mides Lai 33

Õigusabi osutatakse Türi val-
lavalitsuse hoones Kohtu 2

Vajadusel teave tel 504 7330, Eha Pehk

Tasuta õigusabi 
eakatele 2021. aastal

Perearst võitleb õpetajate 
kiire vaktsineerimise eest

50 16 68950 16 689
PUISTEVILLA PAIGALDUSPUISTEVILLA PAIGALDUSPUISTEVILLA PAIGALDUS

PUISTEMEES.EEPUISTEMEES.EE
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21. jaanuaril õnnitlesid Järva vallavanem Arto Saar, abi-
vallavanem Tiina Oraste ja kultuurispetsialist Ülle Mül-
ler Koigi Kultuuriseltsi ja andsid kätte tänukirja piirkon-
na kultuurielu arendamise eest 20 tegutsemisaasta 
jooksul. 
MTÜ Koigi Kultuuriseltsi juures tegutsevad ansamblid Prill 
ja Jaanilill, tantsubändid Merve ja Tres Locos, näitering, 

lauluklubi Karukell oma ansamblite ja solistidega ning 
estraadiring. Kultuuriseltsil on ka oma karmoškamängija 
ning kui kuhugi külla sõidetakse, siis kohe terve program-
mi ning päeva- ja õhtujuhiga.
Seltsi eestvedaja Ene Puhmaste ütles, et suur pidu ära ei 
jää, aga millal see toimub, ei tea. „Ehk suvel mõisa õuel 
koos näiteringi 40. sünnipäevaga,“ lubas ta.

ARNIKA TEGELMANN

Veebruari esimesel nädalal 
lõppes Albu põhikooli siseruumi-
de seinte restaureerimine: praod 
ja täkked on seintest kadunud 
ning marmoreeringud taastatud.

Töid viis läbi Vana Tallinn 
OÜ. Ennistaja Eve Ermann 
kõndis mööda saali, eri suu-
ruses pintslid peos, ja ütles, et 
kõige hullem oli olukord maja 
teises tiivas, näiteks rohelises 
toas, kus seintes olid augud ja 
värvikiht laiguti maha tulnud. 
„Maja vajub, palk on all ja krohv 
peal. Kahekümne aasta jooksul 
pärast hoone restaureerimist po-
le parandusi tehtud,“ ütles ta ja 
lisas, et väikesi parandusi võiks 
teha tihemini, et suuri pragusid 
ei tekiks. „Oli kohti, mida tuli 
injekteerida (selle peene nime 
taga peidab end tulemuslik prao-
parandussüsteem, mille esimene 
samm on hinnata prao suurust, 
iseloomu ja ulatust. Praod tuleb 
enne injekteerimist katta, nii et 
kasutatav injekteerimisvaik sealt 
enne kõvenemist välja ei voo-
laks – toim). Sellega tegeles siin 

Eva Mölder ehk kinnitas nii vana 
krohvi,“ selgitas Ermann.

Marmoreerimistehnika on 
tema sõnul väga vana. Seda ka-
sutati Baltimaades, sest siin pole 
marmorit, kuid tehnika on olnud 
kasutusel ka mujal. „Marmori 
imitatsioon ei kujuta seejuures 
mingit kindlat marmori liiki 
nagu Carrara marmor, vaid on 
tihtilugu välja mõeldud. Marmo-
reerimine on maalitehniline võte 
– mida rohkem maalida, seda pa-
remini välja tuleb. Siin ma tegeli-
kult vaid kohendan olemasolevat 
marmoreeringut, mille on maali-
nud Aet Maasik,“ ütles Ermann. 
„Töid oleme teinud kahes etapis, 
kokku kümme ruumi. Aega võttis 
see üle kahe kuu.“

Peatöövõtja on Norete Grupp 
OÜ. Siseehitustööd läksid koos 
käibemaksuga maksma 41 012,28 
eurot, millest krohviparandustele 
ja marmoreeringu taastamisele 
kulus 15 540 eurot.

Järva valla ehitusspetsialist Sig-
ne Siil ütles, et sisetööde viimane 
etapp on põrandate lihvimine ja 
lakkimine. Kõik tööd peavad val-
mis olema veebruari lõpuks. 

Albu mõis läbis värskenduskuuri

Eve Ermann
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Järvamaa omavalituste liidu spordielu edendaja preemia 
võitis maadlustreener, Järva valla spordi ja rahvatervise spetsialist 
Jaak Tammik.

Mida sa pead oma teeneks spordielu edendamisel?

Olen selle preemia jaoks suhteliselt noor. Olen toimetanud ühes 
spordivaldkonnas (maadluses – toim) 11–12 aastat, aga küllap mah-
tus preemia sisse ka sporditöö Koeru ja nüüd Järva vallas, samuti 
MTÜ Koeru Spordiklubi juhtimine ja selle alt eri projektide ellu-
viimine, mille tarvis oleme LEADER-programmist toetusi saanud. 

Alustasin aga hoopis kaitseliidu Järva maleva spordiinstrukto-
rina, korraldasin üritusi, algatasin tavasid. Saime ka Eesti kõige 
sportlikuma maleva tiitli.

Sel teekonnal, mida olen käinud omavalituse sporditöötajana, 
on mind pidevalt saatnud ka treeneritöö. 

Soovin, et kõige selle kõrvalt jääks ka endal aega trenni teha. 
Kehakaalu on juurde tulnud. Suusatamine mind ei tõmba, kui, siis 
pallimängud – olen 15-aastasest saati jalgpalli mänginud, eelmisel 
aasta kahjuks ainult paar mängu, sest võistkond läks laiali. Uuel 
hooajal plaanin liituda Järva-Jaaniga. Teine mõte on õhtuti võrkpalli 
mängida, teisipäeviti ja neljapäeviti on Koeru võimlas võrkpalli ajad 
täis, aga mängima mahub. 

Valla paljudes piirkondades on räägitud, et pärast esimest ko-
roonalainet on inimesed hakanud rohkem liikuma, leidnud üles 
terviserajad, kergliiklusteed ja spordihooned. Huvi sportida on 
tõusnud. Käivitasime ka võrkpalli rahvaliiga, millega uuel hooajal 
jätkame. Plaan on alustada lauamängude mitmevõistlusega – laua-
tennis, male, kabe. Etapid toimuksid Aravetel, Koerus ja Imaveres, 
võib-olla ka Järva-Jaanis. Urmas Virves annab treeninguid nii Ara-
vetel, Järva-Jaanis kui ka Koerus, seega algtõed on teada. Kui saaks 
sellise seeriavõistluse käima, liidaks see kogukondasid – sport on 
selleks väga hea võimalus. Seeriavõistlusi korraldavad spordiklubid 
nii suusatamises kui ka jooksus, osalejaid on sadu. Rahvas liigub.

Homme lähen kalale: jõeni on kuus kilomeetrit, tagasi teist 
sama palju.

Kultuurkapitali Järvamaa ekspertgrupi sporditegija preemia 
võitis Järva-Jaani spordiedendaja Teet Kallakmaa.

Kui palju sul spordielu korraldamisele päevas aega kulub?

Töö ja hobi käivad koos: rattakrossi rada on mul laudast (Kal-
lakmaa on Metstaguse Agro juht – toim) 200 meetrit, Võllaste 
suusarajad kilomeeter, iga päev sõidan sealt mööda. Kui juhe on 
koos ja pea paks, lähen pooleks tunniks metsa, vaatan, mõtlen või 
võtan trimmeri kaasa. Või kui uni ei tule, mõtlen mõnele metsalõi-
gule – kuidas sinna rada teha. Olen natuke rattahull.

Talvel veedan õhtuid rohkem arvuti taga: pean plaane, koostan 
eelarveid ja panen kokku toetuste taotlusi. Õnneks on suveõhtud 
pikalt valged. Siis hüppan ATV selga, võtan sae kaasa ja lähen metsa 
– rattamaratoni raja ettevalmistamine on füüsiliselt raske ja väga 
mahukas töö. Rada kulgeb igal pool: asfaldil, kruusal, liival, metsas. 
Meie kanti pole õnnistatud looduslikult ilusate rattaradadega, ikka 
padrik. Õnneks on meil palju karjääre ja rattamaraton läbib neist 
nelja – sinna on võimalik teha tehnilisi radu. Igal aastal teen lõigu 
juurde. Algus on Järva-Jaani, keskpaik Koeru ja lõpp jälle Järva-
Jaani suusaradadel.

Maanteevõistlusega on lihtsam – rajaplaan paika ja sildid välja. 
Liikluskorraldus tuleb veidi rohkem läbi mõelda, liiklusmärgid on 
vaja välja tuua ja ristmikele turvajad leida. 

Abilisi on, aga alati võiks rohkem olla, eriti ettevalmistaval pe-
rioodil. Kui panna lihtsalt Facebooki kuulutus, siis nii väga ei tulda. 
Peab otse suhtlema.

Naljatame omavahel, et meie klubil on järsku spordidirektor, 
tegelikult meie oma klubi liige Tartust, kes on nõus asjaajamisega 
tegelema, suhtles juba Hispaania rattalaagri villaga ja lükkas laagri 
taas aasta võrra edasi (Järva-Jaani ratta- ja suusaklubil on tava oma 
liikmed talvel Hispaaniasse rattalaagrisse viia – toim). 

Mullu toimus klubi eestvedamisel neli rattaüritust. Sel aastal kor-
raldame aga rattavõistluse, mille sarnast pole Eestis varem tehtud. 
27. juunil on ühel ajal kolm võistlust. Kell 12 stardib Järva-Jaanis 
Võllastel kümnemeetrise vahega asfaldil Järva-Jaani rattaralli ja 
heinamaal Järva-Jaani rattamaraton. Ühed sõidavad maastikul 50, 
teised maanteel 35 kilomeetrit. Tunni aja pärast fi nišeerib esimene 
rattaralli sõitja, tema järel teine ja kolmas. Nad saavad auhinnad ja 
lähevad koju. Pooleteise tunni pärast on viimanegi rattaralli sõitja 
lõpetanud. Pool tundi hiljem tuleb metsast esimene rattamaratoni 
sõitja. Maratoonaritel võimalus valida, kas nad lõpetavad maratoni ja 
lähevad koju või vahetavad ratta ja sõidavad veel 35 kilomeetrit mööda 
asfalti – märgistus ja turvajad on teel olemas. Ehk ideaalis on sõitjatel 
võimalus võita kaks võistlust – rattamaraton ja rattavahetusega sõit. 

Eestimaa spordiliidu Jõud kohaliku spordielu edendaja pree-
mia võitis Imavere piirkonna spordiedendaja ja Imavere kooli 
kehalise kasvatuse õpetaja Taiga Laur.

Töötad kehalise kasvatuse õpetajana aastast 1988. Mis 
selle ajaga õpetamises muutunud on?

33 aastat järjest! Õpetamises pole palju muutunud. Lapsed on 
muutunud, on kehaliselt nõrgemaks jäänud. Lapsed ei taha enam 
pingutada, kõik see fun on siin (näitab nutitelefoni – toim). Varem 
mulle ei öeldud: „Õpetaja – mul on igav.“ Nüüd pole tund veel ala-
nudki, kui juba on igav, sest ta on olnud natuke aega ilma telefonita. 
Mul on koolis olemas asjad, millest varem ei osanud unistadagi: 
tõukerattad, tasakaaluliikurid, ronimissein, sulgpallireketid, 12 
jumping’u batuuti – erilised vahendid, millega tundi huvitavamaks 
teha. Mille sees ja vahel olla. Igasugu palle, mis teevad vilet või on 
sulgedega. Et lastel oleks lõbusam. Kui korvpallitrenne andsin, ei 
mõelnud ma kunagi, kas pall on number 5, 6 või 7. Tänu huviha-
riduse rahale on vahendite park praegusel ajal hea. Kool annab 
kõigile lastele suusad, selgi talvel uuendasime kooli suusavarustust. 
Vaid mõnel üksikul lapsel on need omal olemas. Vanasti olid kõigil. 
Saapad olen ka ostnud ja siiski nad vaatavad, kas need saapad või 
veidi kulunud suusad ikka meeldivad. 

Esimese klassiga on äge – valged lehed, kellega nullist alustada. 
Mul on eraldi väikene matt, millel põlvitades seon neil kinni saa-
papaelad ja kinnitan suusaklambrid. Klassikarajad ajasin ise sisse. 
Kümme minutit jääb tunniks, ja suusad jälle alt.

Uisud on ka olemas. Käime Adaveres uisutamas (Imaveres pole 
plats veel valmis) ja suurte poistega hokit mängimas.

Nii et õpetaja seisukohast on elu läinud keerulisemaks. Tuleb ko-
gu aeg mõelda, kuidas olla atraktiivne, proovida eri alasid. Kõik peab 
olema uus ja huvitav. Kevadeks mul on olemas pesapallivarustus.

Kuigi – üle poole Imevere kooli lastest käib trennis ja nad taha-
vad tulla. Seepärast ongi kurb, et saalitreeningud jälle ära keelati.

Järvamaa spordipreemiad 2020 parima noormehe preemia 
sai orienteeruja ja suusataja Mehis Udam (RR suusaklubi / JOKA), 
kes peole ei tulnud.

Üks küsimus sporditähtedele
ARNIKA TEGELMANN

29. jaanuaril anti Türi spordihoones kätte preemiad läinud aasta tublidele sportastele, treeneritele ja 
spordielu edendajatele. Spordipeole olid kutsutud vaid preemiate saajad, keda Järva vallast oli neli.
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SÜNDINUD JAANUARIS: (SÜND VORMISTATUD)

JOOSEP ARUOJA
AKSEL DIEDRIK
JOEL SAAR
OTO PILV
RIVO RICHARD SYLVESTER PUTKO
CRISTELLA VESKIS
LUISA NAARITS
LENNA NAARITS
ISABEL NEEMSALU

ALEKSEI ROOSIOJA
ELLAR PEDASK

IVO MAEVA
ENN JAKOBSON

JANNO PEENEMA
ARNO NUGIS

ANDRES LUMISTE
OLGA PIKK

AINO-LUULE-KLAUDIA 
NÄKK

VALMA MARDO
MAIE TALKIS

MARI OTS-VAHTER
ANNELI KÕLLI
SIRJE KAASIK

Väljaandja Järva Vallavalitsus
Järva -Jaani, Pikk 56, info 5341 3625
Tiraaž 4300
Toimetaja Arnika Tegelmann, arnika@aleht.ee
Trükk AS Printall
Toimetus ootab kaastöid iga kuu viimase 
täisnädala esmaspäevaks.

Fekaalivedu 
Järvamaal
pütt suurusega 8 t ja 16 t, voolikud kuni 50 m

Tellimine: 527 6087 Valeri
Hunting Grupp OÜ

 FEKAALIVEDU
 VÄLIKÄIMLATE RENT

tel. +372 452 2002
e-mail:agri@speq.ee
www.fekaaliabi.ee

PAKUME ARBORISTI 
TEENUSEID

Ohtlike puude raie
Seisukorra hindamine
Puuhooldustööd
Hekkide hooldus
Võrade sidumine
Puiduhakkuri teenus,

   Ø 20cm

Kutsetunnistused
141998, 141999

Reigo:   5800 1880
Gustav: 5919 2441
viruarborist@gmail.com

• SÕIDU-, JA VEOAUTODE, PÕLLUMAJANDUS- 
   JA METSATEHNIKA REMONT

• KEEVITUSTÖÖD
• REHVITÖÖD (sõidu- ja veoautod, traktorid)

Albu, Järva vald •Tel 5198 9888 • Hunting Grupp OÜ

Reakuulutused
OÜ Estest PR ostab metsa- ja põllu-

maad. Tel 504 5215, 514 5215,   

info@est-land.ee

Metsa-ja põllumaa ost Järvamaal.  

Info 510 2224. info@impeerium.ee

Sõiduautode kokkuost. Tuleme ko-

hale üle Eesti. Tel 553 3060. Väga 

kiired tehingud! Raha kohe kätte!

Metsa korraldamine, hindamine ja 

nõustamine.    

aarne.su@metsakorraldus.ee,   

516 5071, Aarne 

Müüa saetud, lõhutud küttepuud! 

Eri pikkused. Ka 3 meetrised. Halu-

masinateenus Koerus. Tel 558 4210.

Rendile anda korvtõstuk Niftiy. Tõs-

tekõrgus 14 m. Tel 558 4210

Igasuguse elektroonika remont, ar-

vutite remont. Täpsem info  web.zo-

ne.ee/teleriteremont/  Tel 5810 4539, 

es3rid@gmail.com Järva-Jaani

Lumelükkamisteenus. Kontakt 5618 

7373 ja 5306 0119.

Müüa kuivi  ja märgi 30, 40 ja 50 cm 

küttepuid. 521 9496

Ostan seismajäänud vanu autosid ja 

mootorrattaid. 5565 8796

Paistevälja OÜ pakub tööd farmitööli-

sele. Info tel 523 9631,   

509 7583

Teostan ehitustöid (üldehitus). Si-

setööd. Katuste remont. Kivi-, 

plekk- ja lamekatused. Korstnapit-

side parandus. Kontakt 5199 8917.

Tühjendusmüük Koeru Ganvix Kau-

banduse kaupluses aadressil Paide 

tee 4 alates 5. veebruarist. Paljudel 

talvekaupade hinnad – 20–50%. 

Avatud T–R 10–16, L 10–15.

KOERU AUTO OÜ 
PAKUB

• Mini kopp-laaduri teenust
• Auto sise-välipesu teenust
• Tööstus-lao ruumide renti

Info tel 5559 9393
www.koeruauto.ee

Tiigi 6, Koeru

Tel 525 8325
reneviljat@gmail.com

OSTAN
IGASUGUSEID VANU FOTOSID

 JA KOOLILÕPU MÄRKE

TÜRI FOTOGRAAF
RENÈ VILJAT

 ◆  

Nüüd Koerul 
oma 5-kohaline 

TAKSO
TELLIGE JA SÕITKE

Tel 5303 0415

Tel 5565 8919 • amblapuit@gmail.com 
Pikk tn 6, Ambla

Akende, uste ja muude 
puidutoodete valmistamine 

tellimuse peale.

Preediku 1, Aravete,  Järva vald 
lehar.lex@gmail.com
FB/LexTeenused

• Katusetööd
• Välisfassaadid
• Terrassid
• Akende ja uste vahetus

• Rehvitööd
• Rehvide müük
• Varuosade müük

• Siseviimistlus
• Põrandatööd
• Plaatimine

• Salongi keemiline pesu
• Diagnostika

ÜLDEHITUS- JA REMONDITÖÖD

SÕIDUKITE HOOLDUS- JA  REMONDITÖÖD

Puurkaevude ja maasoojus-puuraukude puurimine, 
projekteerimine ning hooldus.
Vee- ja kanalisatsioonitorustiku rajamine, reoveemahutite, 
septikute, biopuhastite, süvaveepumpade ja veefiltrite 
paigaldus ning hooldus.

+372 5569 4310; taavi@puu esi.ee                        puurvesi      rv

www.puurvesi.ee 

MARK tel 5332 7568 HEIKKI tel 514 8238

info@albumetsnik.ee

ALBUMETSNIK.EE

Tel: 52 7 1059 
Info@vihmaveerennid.ee 

Vihmaveesüsteemide ja 
katuseturvatoodete 
paigaldus 


